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Mødereferat 
 

05-05-2015 

Ejendomskontoret, Bybjerget  

 

Møde indkaldt af: 
Susanne Petersen 
(SP) 

Mødetype: Bestyrelsesmøde 

Referent: Helle Nielsen, HNI Ordstyrer: Susanne Kruse, SK 

Deltagere:  

Peter Von Der Fehr (PF), 

Susanne Petersen (SP), 

Susanne Kruse (SK), 

Pia Nielsen (PN),  

Annelise Ørnbo (AØ),  

Charlotte Braun (CB),  

Inspektør Jan Stadsbjerg (JS),  

Rådg.ing. Kurt Gustavsen (KG), Teytaud,  

Miljøkonsulent Henrik Eggersen, Miljø & Sikkerhed (HE),  

Ejd.mester Stig Christophersen (SC), 

Kontorassistent Helle Nielsen (HN) 

Afbud:   

Flemming Larsen (FL) 

Referat 

 

Punkt 1 på dagsorden Badeværelser 

Diskussion/Beslutning: v/ JS, KG og HE 

 HE orienterede bestyrelsen om, at der er fundet såvel bly som PCB i forhøjede værdier i de 
badeværelser, hvor der er udtaget prøver af malingen. Værdierne er forhøjede i forhold til 
kommunens regler ifbm bortskaffelse. 
Prøverne angiver dog et noget broget resultat, hvilket kan skyldes at badeværelserne er blevet 
malet forskelligt undervej i byggeriets levetid og i forskellige hyppigheder. Nogle beboere maler 
oftere end andre. 
PF forespurgte om man kunne søge støtte til at få fjernet PCB mv. Det blev foreslået at forhøre sig 
med Landsbyggefonden. JS nævnte ligeledes trækningsretten i forbindelse med helhedsplan. 
Væggene og gulvene er en miljømæssig udfordring, hvorimod lofterne ikke giver anledning til 
problemer. 
JS foreslog at man lavede en kraftigere vådrumsmembran. Henrik anbefaler, at man beslutter sig 
for hvad der er økonomisk rentabelt/forsvarligt kontra hvad der kunne være en fornuftig løsning.  

 

Hvis bly skal fjernes fra hver eneste lejlighed, vil arbejde forventes at tages ca. 5 uger/lejlighed 

Skal bly ikke fjernes, vil varigheden kun være ca. 3½-4 uger/lejlighed. 

Realistisk set skal vi forvente at hvert badeværelse vil tage 4-5 uger. 

 

Herefter gennemgik KG de forskellige tidshorisonter i forhold til de forskellige miljørensninger og 
antal håndværkere. 
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Bestyrelsen tog orienteringen til underretning. 

 

Beslutning/forslag: 

 Der skal foretages flere prøver – ejd.kontor og bestyrelsen finder ud af hvor. (3 i blok F, 4 i blok A 
og 4 i blok E) 

 Der ønskes udarbejdet 3 alternative priser i forhold til PCB/bly/asbest/kviksølv. 

 Forslaget bliver taget op på det kommende badeværelsesmøde, hvorefter beslutning træffes. 
PF ønsker dog at blive informeret om præcis hvor mange lejligheder, der skal tages prøver af / 
hvor er skæringspunktet? – KG kommer med et oplæg. 

 Udfra det nuværende oplæg besluttede bestyrelsen at det max. må tage 4 uger/lejlighed at 
renovere badeværelset. 

 PF pointerede at der vil blive fremsat et ufravigeligt krav om at firmaer ikke benytter sig af social 
dumping mv. – Kontrakter skal fremvises. 

 

Status: 

 Flere analyseprøver afventes 

 KG beregninger ”worst case” – budget og tidsplan. Forventes afleveret slut maj ’2015 sammen 
med en ”ordbog”, så analysen kan forklares på et forståeligt dansk for beboerne. 

 

Punkt 2 på dagsorden Ejendomsmesteren orienterer 

Diskussion/Beslutning: 

 

 

 Revnede gulvfliser er konstateret i en tagbolig. 
Gulvet er gennemtæret af tjære/rusten jernarmering. Der er kun isoleret i kant, ikke i midten. SC 
anbefaler, at et antal tagboliger undersøges, så man kan se om problemet er større end blot i den 
enkelte tagbolig. 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

 

 Affaldshåndtering  
JS udleverede et oplæg i 2 versioner på hhv 3 og 4 fraktioner. 

Afstemning om affaldet skal i nedgravede eller fritstående containere (”koster” 6 p-pladsen, som 
kan rykkes til forretningstorv. 

CB stillede forslag om at etablere en p-plads ved gl. affaldsområde i bunden af blok A. 

SP gjorde opmærksom på at der skal sorteres i glas, køkkenaffald og flaskecontainer. 

PF mener ikke at beboerne går langt med affald, og ønsker en løsning der også tilgodeser lejere af 
selskabslokalet. 

SK oplyser, at der i forvejen er mangel på p-pladser i blok A. 

Beslutning: Den nederste nedgravning flyttes længere ned mod nr. 99 i blok A. 

 

 Afdelingsmødet: 
SC sørger for at der er projektor og mikrofoner til afdelingsmødet. 

 

 Nye vaskemaskiner: 
SC er ved at indhente tilbud på nye vaskemaskiner til vaskerierne. 
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 Vaskemaskiner/opvaskemaskiner i boligerne: 
SC ønsker at der på tilladelserne/dispensationerne for opsætning og brug af egne vaske- og 
opvaskemaskiner, står anført hvem der har foretaget el- og vvs arbejdet. 

Bestyrelsen tog punktet til efterretning. 

 

 Malingsglans i badeværelser: 
SC ønsker at der i vedligeholdelsesreglementet bliver nævnt hvilken glans badeværelserne skal 
males med. 

Bestyrelsen tog punktet til efterretning. 

 

 Hjemmehjælperes vasketider i vaskerierne: 
På foranledning af henvendelse fra Lili Koch, blev det understreget fra bestyrelsens side at den 
nuværende aftale med Rødovre Kommune er, at hvert vaskeri har 2 maskiner reserveret til 
hjemmehjælperne. 

Ejendomskontoret er orienteret. 

 

 Bageren: 
Bageren ønsker at flytte deres stole/borde lidt længere ud på torvet.  
Reglen er, at der ikke må placeres noget på torvet, der går ud over markisekanten, men der bliver 
givet et foreløbigt ok, såfremt bageren er indstillet på at flytte det tilbage igen, såfremt der kommer 
klager fra flere forbipasserende. 

(OBS: Dette gælder så også for Fakta og Grønthandler) 

 

 Legepladser: 
SC anbefaler at man i fremtiden benytter gummiunderlag på legepladserne. 

Bestyrelsen tog punktet til efterretning. 

 

 Elevatorrenovering: 
I skrivende stund er 3 elevatorer nu færdige – tårnelevatoren i nr. 91 er næste på listen. I 
forbindelse med renoveringen er en enkelt familie blevet genhuset. 

Bestyrelsen er orienteret. 

 

 Vinduer på svalegange: 
SC ønskede at vide, om han kunne få et OK på at iværksætte maling af vinduer i tagboligerne mod 
svalegangen, da de trænger til opfriskning.  

Bestyrelsen blev orienteret om prisen, og gav grønt lys. 

 

Punkt 3 på dagsorden  Formanden orienterer 

Diskussion/Beslutning:  

 Der er styr på alt omkring skovturen – der håbes på dejligt vejr og godt humør  - der er ca. 40 
tilmeldte. 

 

Punkt 4 på dagsorden Status på verserende bander og politiets indsats 

Diskussion/Beslutning:  

 De iværksatte tiltag i samarbejde med Vestegnens Politi har indtil videre båret frugt. Der er ikke set 
hverken handel med hash mv eller ophold i opgange siden. 

 Narkopolitiet har etableret en gruppe herude, men heller ikke her har der været aktivitet. 
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Bestyrelsen tog orienteringen positivt til efterretning, men understregede at den indsatte nul-
tolerance stadig står ved magt. 

 

Punkt 5 på dagsorden  Chips til opgange / hvad gør vi?  

Diskussion/Beslutning: 
 

 

 Bestyrelsen præciserede at beboere KUN kan få chips til de opgange de bor i.  

 HN skal gennemgå samtlige chips i hvert lejemål for at sikre at ingen har chips til andre opgange. 
Måske var det en ide at få sat videoovervågning ind ved opgange? 

 

Punkt 6 på dagsorden Fakta skilt ved udkørsel i blok F 

Diskussion/Beslutning:  

 Bestyrelsen godkendte at flytte skiltet, der generer for udgående kørsel, til midtergange på prøve i 
en måned for at se om det bliver bedre. Herefter tages endelig beslutning. 

 

Punkt 7 på dagsorden Godkendelse af referat fra sidste møde 

Diskussion/Beslutning:  

 Referatet fra mødet den 7. april 2015 blev godkendt med en enkelt rettelse. 

  

EVENTUELT /  
Særlige bemærkninger: 

 El-scootere: 

Der blev stillet forslag til at beboere sagtens kan få opstillet en ladestation – prisen vil være kr. 20,- 
pr. md – ligesom med cykelskurlejere. 

 Afskærmning – tagboliger: 

SC indhenter tilbud. SP efterlyste også svar på mail til lejer omkring afskærmning ifht. Referat fra 
mødet med tagboliglejerne. PF sørger for at der bliver givet et svar. 

 Solenergi: 

PF bad JS undersøge regler/muligheder for opsætning af solenergi pga forslag fra lejer til 
afdelingsmødet. JS indhenter prisforslag hos Energigruppen. 

 Næste møde er d. 2. juni 2015 

 

  

 


